

CALL FOR PAPERS

“What is criticising the critique?”

A – M – A' Contributions à la critique de l'économie politique

Deadline (abstract) April 1st, 2025

Critique of the categories of classical economics, of capitalist empirie, of exploitation, of the phenomenal expression of the valorisation movement of value, etc., the versions diverge concerning the object of the critique of political economy. However, each version is based on specific passages from Marx's work, but also on the nature of capitalism and the ways in which it can be fought. The contributions will explain the object of the critique of political economy insofar as it is inseparable from a critique of the foundations of capitalism. They will analyse the divergences and convergences between contemporary, classical, orthodox and/or heterodox readings of Marx.

« De quoi la critique est-elle la critique ? »

Critique des catégories de l'économie classique, de l'empirie capitaliste, de l'exploitation, de l'expression phénoménale du mouvement de valorisation de la valeur, etc., les versions divergent quant à l'objet de la critique de l'économie politique. Chacune s'appuie cependant sur des passages précis de l'oeuvre marxienne, mais aussi sur la nature même du capitalisme et les modalités de lutte contre celui-ci. Les contributions expliciteront ce qu'est l'objet de la critique de l'économie politique en tant qu'elle est indissociable d'une critique des fondements du capitalisme. Elles analyseront les divergences et les convergences des lectures de Marx qui sont contemporaines, classiques, orthodoxes et/ou hétérodoxes.

Abstracts should be submitted in English, German or French under 300 words. The article should not exceed 50 000 characters (spaces included).

Impress@riseup.net

Website: revueama.noblogs.org